
Lijst van vragen – totaal

1
Hoeveel mensen houden zich nu bij de Voedsel en Waren Autoriteit (VWA)
bezig met de controle van de leeftijdsgrens voor alcoholverkoop onder de
16 jaar?

2
Klopt het dat er minder handhavers werkzaam zijn dan mogelijk is bij de
controle van de leeftijdsgrens voor alcoholverkoop omdat er sprake is van
onvervulde vacatures? Hoeveel handhavers zijn er werkelijk die zich met
deze controle bezighouden?

3
Wat zijn de resultaten tot nu toe met betrekking tot de overdracht in het
kader van de pilot Toezicht Drank- en Horecawet?

4
Gezien het feit dat de ontwikkeling van de hersenen niet stopt bij de
leeftijd van 16 jaar en alcoholgebruik negatieve ontwikkelingseffecten
heeft op de hersenen, vindt de minister het dan niet wenselijk om de
leeftijd waarop legaal alcohol gekocht kan worden te verhogen naar 18
jaar? Zo nee, waarom niet?

5
Wat gaat de minister doen om jongeren tussen de 16 en 18 jaar te
weerhouden om alcohol te drinken?

6
Hoeveel geld geeft de overheid uit aan alcoholvoorlichting?

7
Hoeveel geeft de alcoholbranche uit aan reclame?

8
Is de minister bereid om alcoholreclame gericht op jongeren te
verbieden? Zo nee, waarom niet?

9
Hoeveel ziekenhuizen in Nederland hebben nu een alcoholpoli en waar
bevinden deze zich?

10
Bent u bereid om ervoor te zorgen dat er meer voorlichting komt voor
jongeren over de risico’s van alcoholgebruik? Zo ja, hoe gaat u dit
regelen? Zo nee, waarom niet?

11
Is de inzet van voorlichting aan jongeren over de risico’s van alcohol-
gebruik voornamelijk gericht op voorlichting op scholen of enkel via
publiekscampagnes?

12
Bent u van mening, gelet op de grote risico’s van vroegtijdig alcohol-
gebruik, dat de verkoop van zoethoudende alcoholische dranken in
supermarkten verboden moet worden? Zo nee, waarom niet?
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13
Bent u bereid te onderzoeken wat het effect op het alcoholgebruik onder
jongeren zou zijn als de zoethoudende alcoholische dranken uit de
supermarkt gehaald zouden worden? Zo nee, waarom niet?

14
Bent u bereid om, zoals ook directeur Van Dalen van de Stichting
Alcoholpreventie (STAP) bepleit, een wettelijke minimumprijs voor
alcohol vast te stellen? Zo nee, waarom niet?

15
Hoeveel reclames van alcoholfabrikanten zijn door de Reclamecodecom-
missie de afgelopen twee jaar afgekeurd? Wat was de reden daarvan?

16
Wat is het oordeel van het kabinet over zelfregulering? Kan er geen
scherper wettelijk verbod komen?

17
Wat is de reactie van het kabinet op het rapport van STAP dat veel
jongeren ook na 21.00 uur nog in aanraking komen met alcoholreclames
op de televisie (43% van de jongeren tussen de 12 en 17 jaar komt tussen
21.00 en 22.00 uur in aanraking met alcoholreclame, tussen 21.00 en 23.00
uur wordt nog 14%-23% van de 6–11 jarigen bereikt)? Is een reclame-
verbod tot 23.00 uur dan niet beter gezien het aangetoonde verband
tussen alcoholreclame en het aanzetten tot drinken?

18
Waarom is de aangenomen motie Van der Vlies c.s. (27 565, nr. 16) om de
stuntprijzen en happy hours te verbieden nog steeds niet uitgevoerd?

19
Een van de problemen bij alcohol is dat er vooral bij ouders gebrek is aan
kennis over de schade van alcohol op de jonge hersenen. Op welke wijze
vindt voorlichting aan ouders plaats? Kan dat verstevigd worden?

20
Is het kabinet bereid te onderzoeken of er een waarschuwingstekst op
alcoholflesjes kan komen te staan?

21
Sinds 1992 zijn vooral meisjes steviger gaan drinken. Welke specifieke
maatregelen ziet het kabinet hier?

22
In hoeverre vindt er bij de alcoholpoli’s nazorg plaats? In hoeverre is de
hulpverlening en verslavingszorg toegerust op de groep adolescenten?

23
Wanneer kan de Kamer het onderzoek verwachten naar de mogelijkheden
om te komen tot een duidelijk zichtbaar label waarin wordt gewezen op de
schadelijke effecten van (overmatig) alcoholgebruik, zoals de motie
Voordewind/Leijten (27 565, nr. 56) verzocht?

24
Welke nieuwe feiten en inzichten heeft de minister na het lezen van dit
rapport?
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25
Waarom geven ook wetenschappers steeds aan dat de leeftijdsgrens voor
alcohol van 16 naar 18 jaar zou moeten terwijl het op basis van het
huidige wetenschappelijk onderzoek niet mogelijk is om de effecten te
preciseren voor de relatieve korte tijdsspanne tussen 16 en 18 jaar?

26
Aan welke leeftijd wordt het einde van de adolescentie gekoppeld,
wanneer impuls en controle weer in balans zouden zijn?

27
In hoeverre zijn onderzoeksresultaten onder ratten te vertalen naar
mensen en meer specifiek resultaten bij adolescente ratten naar adoles-
centen?

28
Hoe is uit het onderzoek van Arts af te leiden dat pieken in de alcohol-
consumptie schadelijker zijn dan een geleidelijker consumptiepatroon en
wat wordt dan precies bedoeld met een «geleidelijk» consumptiepatroon?

29
Zijn er in Nederland longitudinale onderzoeken naar alcoholgebruik en
alcoholschade die recent zijn afgerond of momenteel nog in uitvoering
zijn?

30
Welke terughoudendheid wordt bedoeld bij het generaliseren van
conclusies uit studies met adolescenten die extreem drinken en waarom
wordt hier een link met alcoholafhankelijkheid gelegd?

31
Wat wordt bedoeld met «deze resultaten suggereren dat er een afname
van risico is tussen het achttiende en negentiende levensjaar»?

32
Waaruit blijkt dat er sprake zou zijn van een oorzakelijk verband tussen
vroeg alcoholgebruik en latere alcoholproblematiek in plaats van een
correlatie die verklaard kan worden uit andere factoren?

33
Betekent beginleeftijd de leeftijd waarop het eerste glas werd gedronken
of is beginleeftijd de leeftijd waarop men met enige regelmaat alcohol-
consumpties tot zich neemt?

34
Welke patronen van alcoholgebruik zijn te onderscheiden?

35
Wat bedoelen Verdurmen e.a. met «de context waarin gedronken wordt»
en in hoeverre wordt momenteel in de alcoholpreventie rekening
gehouden met die context?

36
Welke mogelijke voordelen kunnen op basis van dit onderzoek worden
verwacht/verondersteld wanneer de leeftijdsgrens voor alcohol wordt
verhoogd van 16 naar 18 jaar?

37
Zijn er grote verschillen in nadelige of voordelige effecten te verwachten
tussen enerzijds «geen alcoholgebruik» onder de 18 of «voorzichtig
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alcoholgebruik tussen 16 en 18» of geven de onderzoeksresultaten daar te
weinig inzicht in?

38
Welk aanvullend (longitudinaal) onderzoek naar de schadelijke effecten
van alcoholgebruik is aan te bevelen?

De voorzitter van de commissie,
Smeets

Adjunct-griffier van de commissie,
Clemens
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